
Komise pro prevenci kriminality Rady města Beroun 

 

Zápis č.  3/2024 

z jednání komise pro prevenci kriminality konaného dne 23.9.2024 od 15.00 hodin v zasedací 

místnosti MÚ odbor sociálních věcí a zdravotnictví 

 

Přítomni: 

Předsedkyně komise: Mg. Markéta Tutterová 
Členové komise: Mgr. Luboš Zálom, Alexandr Scherber, Mgr. Květuše Slavíková, npor. Bc. Lucie 
Švestková 
Omluveni: Mgr. Olga Chocová,  
Tajemnice: Bc. Blanka Kočeová 
 
Zapisovatel: Bc. Blanka Kočeová 
Ověřovatel zápisu: Alexandr Scherber 
 
Program jednání: 
 
1. Zahájení 

2. Plnění programu prevence kriminality města Berouna pro rok 2024 – průběh 

3. Legalizace plochy pro graffiti 

4. Návrh rozpočtu pro rok 2025 

5. Návrh infografiky pro podporu seniorů 

6. Různé  

 
 
Jednání: 
 

K bodu 1 – Zahájení a schválení programu jednání 

 

Jednání komise zahájila a dále řídila předsedkyně Mgr. Markéta Tutterová, která taktéž přivítala 

všechny členy komise. Poté navrhla program jednání, který byl schválen ve shora uvedeném 

znění. 

Zapisovatelkou určila Bc. Blanku Kočeovou a ověřovatelem zápisu Alexandra Scherbera. 

Usnesení: Komise pro prevenci kriminality schválila program ve shora uvedeném znění. 

Hlasování: 5 pro – 0 proti – 0 zdržel se 

 



K bodu 2 – Plnění programu prevence kriminality města Berouna pro rok 2024 - průběh 

 
DEN BEZPEČÍ – tajemnice všechny informovala o průběhu Dne Bezpečí, který proběhl za 

slunečného počasí dne 14.6.2024. Jako každoročně tento Den Bezpečí proběhl ve spolupráci 

se složkami integrovaného záchranného systému, sociálními a návaznými službami ORP 

Beroun. Den Bezpečí se již několik let těší velké oblíbenosti, nejinak tomu bylo i letos, což 

dokazovala skutečnost, že ještě před zahájením byl areál naplněn stovkami dětí z berounských 

základních i mateřských škol. Letos se také zúčastnily i školy z okolí např. základní škola z Tetína. 

Při odchodu se všichni zúčastnění shodli na tom, že již nyní se těší na další ročník. 

BEZPEČNÝ NÁKUP – akce bude probíhat ve spolupráci s PČR a Městskou policií města Berouna 

a dětí ze základních škol, bude zaměřena na bezpečné chování v rámci nákupů. Předpoklad 

uskutečnění je konec listopadu, začátek prosince, v současné době je třeba zjistit u 

supermarketů, zda a v jakém časovém období mají o tento projekt zájem. V minulosti probíhal 

v Lidlu či Kauflandu, komise se tedy dohodla, že nejdříve osloví tyto řetězce z důvodu 

předcházející spolupráce.  

Z toho vyplynul úkol: 

pro tajemnici: zjistit zájem obchodních řetězců, zajistit propagační materiál 

PREVENCE JE ZÁKLAD – stále probíhají besedy a přednášky na školách města Berouna 

prostřednictvím preventistky PČR a velitelem Městské policie města Berouna. 

PREVENTIVNÍ BESEDY PRO SENIORY – probíhají ve spolupráci s preventistkou PČR, jako 

součást projektu vznikla infografika pro seniory jako podpora přednáškové činnosti. Více o 

infografice bod č. 5. 

PODPORA INFORMOVANOSTI OBČANŮ V OBLASTI PRIMÁRNÍ PREVENCE – probíhá 

prostřednictvím sociálních sítí jako podpora bodu č. 3. 

Usnesení: Komise pro prevenci kriminality vzala informace na vědomí 

 
 

K bodu 3 – Legalizace plochy pro graffiti 

 

Tajemnice komise informovala o problematice nezlegalizované plochy pro graffiti z roku 2017, 

jedná se o plechové oplocení areálu druhotných surovin v Berouně v délce 727 m a výšce 2 m, 

a to o stranu přiléhající k řece Litavce, která je přístupná z veřejně přístupné cesty. Tajemnice 

na místě samém zjistila, že plocha není v současné době legálně označena, na ploše jsou 

nelegální graffiti. Tajemnice komise doporučila rozhodnout o dalším vývoji ohledně plochy 

s ohledem na stále platnou smlouvu o výpůjčce, kdy se nabízejí dvě možnosti: první - dokončit 

zlegalizování plochy (označením plochy, vhodným ekologickým nátěrem odstranit současné 

nelegální graffiti, nechat zhotovit a následně vyvěsit pravidla pro používání legální plochy) 

nebo druhá možnost - doporučit vypovězení smlouvy o výpůjčce. Předsedkyně komise všechny 

seznámila s důvody, které byly překážkou pro dokončení zlegalizování dané plochy. Jako 



hlavním důvodem byl rizikový faktor bezpečnosti plochy, není nikdo, kdo by plochu z důvodu 

bezpečnosti pravidelně kontroloval, ani ostnatý drát na plotem není zcela bezpečný. 

Bezpečnost procházejících kolemjdoucích v případě tvorby graffiti je také velmi diskutabilní, 

veřejně přístupná plocha je úzká, maminka s kočárkem by v případě, kdy by probíhala tvorba 

graffiti, prošla jen stěží. Dále plocha je vlnitý plech, ne tedy zcela vhodný pro tvorbu graffiti, 

v této lokalitě chybí odpadkové koše, lavičky. Nelze úplně zcela zajistit dohled na plochou, tak, 

aby nedocházelo k nepřípustným graffiti, které by sice byly vymezeny v pravidlech o použití 

plochy, ovšem kontrola ze strany komise nemůže být zajištěna řádně a včas a tím pádem 

vyvstává otázka, kdo by poté zajišťoval odstranění závadného obsahu, který by se zde mohl 

vyskytovat několikrát do roka. 

Předsedkyně komise navrhuje, tuto smlouvu o výpůjčce vypovědět z důvodu nevhodnosti 

lokality, bezpečnosti jak samotných tvůrců graffiti, tak i ostatních občanů. Dále navrhuje snažit 

se najít vhodnější místo pro legální plochu pro tvorbu graffiti, která by opravdu vyhovovala 

ohledně bezpečnosti a dohledu nad plochou, např. výzvou veřejnosti k vytipování nového 

místa pro plochu (Radniční list, sociální sítě, oslovit školy nebo také formou mobilního 

rozhlasu). 

Usnesení: Komise pro prevenci kriminality doporučuje Radě města souhlasit s vypovězením 

smlouvy o výpůjčce ze dne 2.5.2018, ev. č. 0292/2018/VYP/OMI. 

Hlasování: 5 pro – 0 proti – 0 zdržel se 

 

K bodu 4 – Návrh rozpočtu pro rok 2025 

 

Návrh rozpočtu pro rok 2025 byl sestaven na základě předcházejících zkušeností a výsledků 

dobré praxe. Rozpočet zahrnuje tyto položky: Den Bezpečí, bezpečný nákup, volnočasová 

stipendia, preventivní program pro seniory, preventivní program pro žáky ZŠ a jejich rodiče, 

prevence je základ, podpora informovanosti občanů v oblasti primární prevence. 

Usnesení: Komise pro prevenci kriminality schválila návrh rozpočtu pro rok 2025 

Hlasování: 5 pro – 0 proti – 0 zdržel se 

 

K bodu 5 – Návrh infografiky pro podporu seniorů 

 

Člen komise pan Zálom předložil návrh infografiky pro seniory, předpokládá, že infografika 

bude dvoustránková ve formátu DL. Infografiku všem rozešle emailem z důvodu možnosti 

připomínek, jelikož bylo  nutno text zkrátit tak, aby se vždy vešel na stránku. Již nyní byl vyřčen 

návrh infografiku ještě zesvětlat, neboť pro cílovou skupinu by mohla být příliš tmavá, 

nevýrazná. Komise předpokládá, že infografika bude jak v tištěné podobě, tak v digitální pro 

potřeby sociálních sítí. Dále bylo panem Zálomem navrženo, zda tuto infografiku ještě nezkusit 

dát vytisknout jako plakát, zkusí přeformátovat na plakát. Plakáty by se mohly použít v rámci 



podpory seniorů v domovech pro seniory v celém ORP Beroun. Po připomínkách je nutno zjistit 

finance za výrobu a tisk infografiky, dle sdělení pana Záloma tento formát tiskne pan Machart. 

Z toho vyplývá úkol: 

pro člena komise pana Záloma: zjistit finance ohledně tisku 

Usnesení: Komise pro prevenci kriminality pověřuje pro komunikaci ohledně tisku 

infografiky člena komise pana Záloma.  

 

K bodu 6 – Různé 

 

Předsedkyně komise otevřela téma volnočasových stipendií z důvodu pravidel, která dosud 

nebyla pravidelně aktualizována dle platných předpisů. Komise prevence kriminality se shodla 

na názoru, že v současné době, kdy veškeré volnočasové aktivity pro děti jsou poměrně velmi 

drahé a mnoho nízkopříjmových rodin nemohou tedy tyto aktivity svým dětem dopřát, bylo by  

vhodné zachovat možnost volnočasových stipendií. V rámci projektu volnočasová stipendia 

pro rok 2025 byla domluvena spolupráce komise prevence kriminality s odborem školství a 

volnočasových aktivit. Je tedy nutno ve spolupráci s právním oddělením zajistit aktualizaci 

těchto pravidel a zásad. Členka komise paní Slavíková přislíbila součinnost s aktualizací pravidel 

pro poskytnutí stipendia na zájmové volnočasové aktivity pro děti z nízkopříjmových rodin ve 

městě Beroun. 

Z toho vyplývá úkol: 

ve spolupráci tajemnice se členkou komise paní Slavíkovou: zjistit, potřebu aktualizace pravidel  

 

Návrh na další jednání komise: 11.11. 2024 v 15.00 hodin. 

Usnesení: Komise pro prevenci kriminality schválila termín dalšího setkání. 

Hlasování: 5 pro – 0 proti – 0 zdržel se 

 

Předsedkyně komise ukončila jednání v 17.10 hodin, na závěr poděkovala všem zúčastněným 

členům. 

 
 
 
 
 
Zapsala: Bc. Blanka Kočeová 

Ověřil: Alexandr Scherber 

Předsedkyně komise: Mgr. Markéta Tutterová 


